



GEORG-AUGUST-UNIVERSITÄT
GÖTTINGEN



Newsletter des Service für Digitales Lernen und Lehren

Sehr geehrte/r Frau/Herr ...,

Diese Rundmail steht ganz im Zeichen von „KI in der Lehre“, denn in den nächsten Wochen bieten wir Ihnen einen bunten Blumenstrauß an interessanten Veranstaltungen: Den Auftakt machen wir mit einer **Infoveranstaltung zu KI in der Lehre am 21.09.!** Danach bieten einen „Inspirationstag“ für die Lehre und machen danach wieder weiter mit KI: im Online-Lehr Dialog und beim Tag der Lehre der Universität. Wir würden uns sehr freuen, wenn wir Sie bei der ein oder anderen Veranstaltung begrüßen dürfen!

Herzliche Grüße,
Ihr Team Digitales Lernen und Lehren



1.) KI in der Lehre – Info- und Austauschveranstaltungen

Am **21.09.23 von 11 – 13 Uhr** möchten wir Sie ganz herzlich zu einem Austausch rund um das Thema „KI in der Lehre“ ins **ZHG 009** einladen.

Nach einem Semester mit ChatGPT ist es Zeit ein Blick auf die gemachten Erfahrungen in der Lehre zu werfen und einen Blick in die Zukunft zu wagen.

Es erwartet Sie eine Einführung von Prof. Bela Gipp (Professor for Scientific Analytics) dazu was generative KIs wie ChatGPT aktuell und vermutlich in den kommenden Jahren bieten können sowie die Möglichkeit, konkrete Anwendungsbeispiele von KI in der Lehre kennenzulernen und sich darüber auszutauschen.

Ein weiterer Programmpunkt ist ein Diskussionsimpuls zu den Vorgaben der Universität zur Nutzung von KI in der Lehre und bei Prüfungen von Prof. Alexander Ecker (Professor for Data

Science) und den Grenzen der Transparenzpflicht. Daran anschließend besteht die Gelegenheit zur Diskussion.

Eine Anmeldung ist nicht notwendig – kommen Sie einfach vorbei. Und wenn Sie mögen bringen Sie ein Beispiel aus Ihren eigenen Lehrveranstaltungen mit. Wir freuen uns gemeinsam mit Vizepräsident Prof. Ammer auf Sie!

2. Lehre: get in[spired] 10.10.23, 9.30 -17 Uhr im VG

Am 10. Oktober 2023 ab 9.30 Uhr laden wir Sie ins Gerichtslabor (VG) ein, um sich durch kurze Good-Practice-Vorstellungen, Mini-Workshops und Sprechstunden rund ums digitale und analoge Lehren und Lernen inspirieren zu lassen.

Zudem können Sie während des Events die neue **hybride Technik im VG** kennenlernen und ausprobieren. In der Mittagspause (12.30 – 13.30 Uhr) laden wir alle interessierten Lehrenden zu einem informellen **Austausch- und Kennenlernetreffen** mit kleinem Mittagssnack ein. Neue Lehrende sind besonders willkommen.

Kommen Sie auf einen Kaffee vorbei, picken Sie sich die für Sie interessanten Themen aus dem Programm und nehmen Sie neue Ideen für Ihre Lehre mit, **get in[spired]**. Alle Lehrenden sind willkommen!

Weitere Infos & die Anmeldung finden Sie [hier](#)



3. Online-Lehr Dialog „ChatGPT & Co zur Vorbereitung der Lehre nutzen“

Auch der Online-Lehr Dialog befasst sich weiter mit dem Thema KI. Nächster Termin ist am und 18. Oktober 2023 von 11 – 13 Uhr. Wir schauen, wie KI-Tools uns in der Vorbereitung und bei Prozessen rund um unsere Lehre unterstützen können.

Wie immer findet die Veranstaltung online als Kooperation von Hochschuldidaktik und dem Team Digitales Lernen und Lehren statt.

Zugang zur Veranstaltung über die [Stud.IP-Veranstaltung](#).



4. Safe the Date: Tag der Lehre zu „KI in der Lehre“ am 9. November 2023



Das Thema KI in der Lehre bleibt weiter Thema an der Universität und wird unter anderem fortgeführt mit dem Tag der Lehre am 9.11.23.

Hier wird neben einer interessanten Keynote insbesondere an Einsatzideen in den einzelnen Fächern gearbeitet.

Weitere Infos hierzu kommen zeitnah über den Uni-Newsletter.

		
<p>Interessante Videos bzw. Mitschnitte umfasst der YouTube-Kanal der dghd zu KI-Themen. Weitere Faktenpulse ...</p>	<p>Stud.IP ist nun in der Version 5.4 bei uns installiert. Alle neuen Features finden Sie hier.</p>	<p>dass der KI-Campus spannende, kostenlose Fortbildungen und Vorträge rund um das Thema KI bietet?</p>

*** ENGLISH VERSION ***

Dear Ms/Mr ...,

This email is all about "AI in Education" because in the coming weeks, we are offering you a diverse bouquet of interesting events. We kick things off with an informational session on AI in education on September 21st! Following that, we have an "Inspiration Day" for teaching and then continue with AI in the Online Teaching Dialogue and at the University's Teaching Day. We would be delighted if we could welcome you to one or more of these events!

Kind regards, your Team Digital Learning and Teaching

1. AI in Education – Information and Exchange Event



On **September 21, 2023, from 11:00 AM to 1:00 PM**, we cordially invite you to join us for an exchange on the topic of 'AI in Education' at ZHG 009.

After a semester with ChatGPT, it's time to reflect on the experiences gained in teaching and to venture a glimpse into the future.

You can expect an **introduction** by Prof. Bela Gipp (Professor for Scientific Analytics) on what generative AIs like ChatGPT currently offer and are likely to offer in the coming years, as well as the opportunity to discover **concrete examples** of AI applications in education and engage in discussions.

Another item on the agenda is a **discussion** on the university's guidelines for using AI in teaching and examinations, led by Prof. Alexander Ecker (Professor for Data Science), including the boundaries of transparency requirements. Following this, there will be an opportunity for open discussion.

No registration is required – please feel free to join us. If you wish, you can bring an example from your own teaching activities. We look forward to welcoming you together with **Vice President Prof. Ammer!**

2. TEACHING – get in[spired] on October 10, 2023, from 9:30 AM to 5:00 PM at VG

On October 10, 2023, starting at 9:30 AM, we invite you to the Court Laboratory (VG) for a day of inspiration centered around digital and analog teaching and learning through short good-practice presentations, mini-workshops, and consultations.

During the event, you'll also have the opportunity to get to know and experiment with the new **hybrid technology** at VG. We invite all interested educators to an **informal exchange and meet-up** with a light lunch during the lunch break from 12:30 PM to 1:30 PM. New educators are particularly welcome.

Stop by for a coffee, select the topics from the program that interest you, and leave with fresh ideas for your teaching, get in[spired]. All educators are welcome!

For more information and registration, please click [here](#).



3. Online Teaching Dialogue 'Utilizing ChatGPT & Co for Course Preparation'

The Online Teaching Dialogue also continues to delve into the topic of AI. The next session is scheduled for October 18, 2023, from 11:00 AM to 1:00 PM. We will explore how AI tools can assist us in course preparation and various aspects of our teaching processes.

As always, this online event will be a collaboration between the teams Teaching and Learning in Higher Education and Digital Learning and Teaching.



Access to the event can be obtained through the [Stud.IP event](#).

4. Save the Date: Teaching Day on 'AI in Education' on November 9, 2023



The topic of AI in education continues to be a focus at the university and will be further explored during the Teaching Day on November 9, 2023.

This event will include an intriguing keynote and a particular emphasis on practical implementation ideas across various disciplines.

Additional information will be provided soon through the university newsletter.

The logo for 'Fact Beat' features a white box with the number '11' inside, positioned above a white heartbeat line. The text 'Fact Beat' is written in white below the line, all on a dark blue background.	The logo for 'What's new?' features three 3D cubes (red, white, blue) with the number '5' on the white cube, positioned above a dark blue rectangular box containing the text 'What's new?' in white.	The logo for 'Did you already know...?' features a white speech bubble with the text 'Did you already know...?' inside, set against a dark blue background.
<p>Interesting videos and recordings related to AI topics are offered by the YouTube channel of the dghg. More fact beats ...</p>	<p>Stud.IP is now installed in version 5.4 at our institution. You can find all the new features here.</p>	<p>that KI-Campus offers exciting, free training sessions and lectures on the topic of AI?</p>

